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HAMONT-ACHEL

De verhoging van de onroerende voorheffing compenseert de daling  
van de opcentiemen.
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www.n-va.be/hamont-achel

AGB naar de  
gemeenteraad?
Op de gemeenteraad van mei zal 
N-VA Hamont-Achel voorstellen 
om het bestuur van het autonoom 
gemeentebedrijf (AGB) over te he-
velen naar de gemeenteraad. 

Momenteel wordt het AGB nog 
geleid door een raad van bestuur 
van elf personen. Elke fractie heeft 
daarin recht op een zitje (voor de 
N-VA is dit Jos Huibers). 

Daarnaast wordt de raad van 
bestuur aangevuld met mensen uit 
het ‘werkveld’. Die komen echter al-
leen uit de meerderheid. Bovendien 
krijgen deze bestuursleden ook nog 
eens zitpenningen.

Als we het AGB overbrengen naar 
de gemeenteraad, zal dat leiden tot 
een democratischer bestuur. Een 
besparing op de zitpenningen zou 
in deze tijden van financiële crisis 
bovendien een uitstekend signaal 
zijn naar de bevolking dat ook de 
politiek zijn duit in het zakje doet.

Belastingen in onze stad stijgen netto 
In ons vorige blad stelden we al voor om de extra belasting op huis-
vuil te compenseren door een verlaging van de personenbelasting. 
De gemeenteraad van november 2014 verwierp die denkpiste helaas. 
Maar amper een maand later bleek CD&V/Balans ineens vragende 
partij om de opcentiemen op de personenbelasting te verlagen van 
6,5 naar 6 procent. De tactiek is duidelijk: de oppositie krijgt amper 
inspraak en de meerderheid wil zelf met de pluimen gaan lopen.

Waarover men bovendien niet op 
de grote trom slaat, is dat belas-
ting van de onroerende voorhef-
fing voor eigenaars van onroe-
rend goed de hoogte ingaat. Die 
stijging brengt meer op dan wat 
men terug geeft via de personen-
belasting. Een vestzak-broekzak-
operatie in uw nadeel dus.

TAKS OP  
RECLAMEDRUKWERK  
MIST DOEL
Het schepencollege stal ook het 
idee van de oppositie om een 
belasting te heffen op reclame-
drukwerk. Wij staan achter het 
idee, omdat dit niet rechtstreeks 
de inwoners treft en de wildgroei 
van blaadjes in de brievenbus-
sen aanpakt. Maar we vinden 
ook dat de huidige versie van de 
taks zijn doel voorbijschiet omdat 
(plaatselijke) uitgevers vrijgesteld 
worden als een blad minstens 25 
procent ‘informatieve inhoud’ 
verstrekt. Dat zal de papierberg 
niet doen slinken.

Wij vinden het ook spijtig dat de 
belasting werd ingevoerd zonder 
overleg met de betrokken onder-
nemers (zoals ook bij de toerisme- 
belasting het geval was). Toen 
een plaatselijke drukker zijn be-
merkingen hierrond kenbaar 
wou maken op de gemeenteraad, 
snoerde de burgemeester hem de 
mond. Inspraak van de burger 
wordt duidelijk niet geduld in 
Hamont-Achel.

De N-VA stelt nu voor om de hef-
fing aan te passen aan een ‘taks 
per kilogram’ voor alle publici-
taire, commerciële uitgaven. Wij 
volgen dit verder voor u op.

Roger Mertens
Fractieleider N-VA  
Hamont-Achel



WOORD VAN DE VOORZITTER
Met de lente komen ook de toeristen volop genieten van al het moois dat onze stad  te bieden heeft.  
Daarom steunden we op de gemeenteraad van maart het voorstel om onze gemeente er mooi verzorgd te laten uitzien. 

Met het goede weer dat in aantocht is, moeten we, naast klussen in en om het huis, zeker niet vergeten tijd te maken om de 
genieten van al het mooie waarin we leven. Het is niet enkel en alleen voor de bezoekers maar ook een stukje voor ons zelf.

Niet alleen de mensen van buiten genieten graag van verzorgde borden, rustbanken, bewegwijzeringen en bezienswaardig-
heden. Ook u, de inwoners van Hamont-Achel, profiteert daarvan. Verschillende vrijwilligers steken hiervoor een helpende 
hand toe. Daarom is het belangrijk dat het beleid hun inzet op tijd en stond erkent.

Het realiseren van de treinverbinding naar Hamont was een gebeurtenis waarop iedereen die eraan meewerkte terecht fier 
mag zijn. Maar het mag geen eindpunt zijn. We moeten nu de focus leggen op de verbinding naar Weert en Hasselt. Met de 
problemen die we in de Bosstraat gehad hebben, is een goed uitgebouwd openbaar vervoer meer dan ooit een noodzaak. 

Daarom wil de N-VA hieraan actief blijven meedenken en -werken. We zullen ook onze Vlaamse en federale parlements-
leden en ministers op het belang hiervan wijzen. Nu we zelf voor een stuk de hefbomen in handen hebben, moeten we 
daarvan gebruik maken.

Welke bestemming krijgt  
de Urselinenkapel?
Hamont-Achel is gezegend met enkele mooie historische 
gebouwen. Denk maar aan de twee parochiekerken, 
de Napoleonsmolen, de Kluis en diverse kapellen. Het 
merendeel van dit patrimonium is eigendom van de 
kerkfabriek, maar enkele werden door de gemeente ver-
worven. Een visie voor al dat moois heeft het stadbestuur 
helaas niet, moet de N-VA vaststellen.
Zo kocht de stad onlangs het klooster van de Zusters 
Urselinen aan, waarvan met name de waardevolle kapel in 
het oog springt. Die is een beschermd monument en moet 
in de oorspronkelijke staat behouden worden. Helaas, de 
tand des tijd heeft na honderd jaar ook hier toegeslagen. Een 
restauratie drong zich dus op.
Na opmaak van een dossier werden de restauratiekosten 
geraamd op meer dan 1,9 miljoen euro. Ongeveer 1,5 mil-
joen daarvan zou via subsidies gerecupereerd kunnen 
worden. Dat betekent dus dat de stad zelf 400 000 euro in de 
restauratie moet steken. Daar draait u, de belastingbetaler, 
dus voor op. 

KUNNEN CONCERTEN DE KOSTEN DEKKEN?
De N-VA vindt het lovenswaardig dat het stadsbestuur het 
historisch patrimonium beschermt. In het verleden was dat 
wel eens anders. Denk maar eens aan het mooie stations-
gebouw en de Posthoorn. Maar er moet ook een zinvolle 
bestemming aan de oude gebouwen worden gegeven. En op 
dat vlak schort er nog wat aan het beleid.
Het beheer en onderhoud vormen bijvoorbeeld een lange-
termijnkost, waardoor de nood aan inkomsten om dit te 
betalen hoog wordt. Waar die gehaald moeten worden, is 
voorlopig nog onduidelijk. 
Als je enkele concerten of culturele activiteiten laat plaats-
vinden in de kapel, dan zal dat de kosten nauwelijks 
dekken. Integendeel: want voor het gebruik als openbaar 
gebouw zullen er nog extra kosten zijn. De elektriciteits-
installatie voldoet niet meer, brandveiligheid moet in orde 
zijn en de verwarming moet ook aan moderne eisen aan-
gepast worden. 

WACHTEN OP EEN CONCREET PLAN
N-VA Hamont-Achel verwacht een 
helder plan van het stadbestuur: hoe 
wil het schepencollege dit project 
financieel op de rails houden? Een 
visie over de uiteindelijke bestem-
ming van de kapel is daarbij een 
eerste, belangrijkste vereiste. We 
vragen dat hierbij de mening van 
de bevolking ook gehoord wordt. 
Wij en de burgers kijken uit naar het 
antwoord. 

Jos Huibers
Voorzitter N-VA 
Hamont-Achel

Pierre Cuypers, architect van de abdijkerk van de Achelse 
Kluis, verdient zeker een straatnaam in onze stad. 

Jos Houben
Ondervoorzitter N-VA 
Hamont-Achel

hamont-achel@n-va.be www.n-va.be/hamont-achel

De familie Cuypers:  
architecten van onze stad
Onze stad mag best trots zijn op haar historische 
gebouwen. Een groot deel daarvan werd uitgete-
kend door de familie Cuypers. In Hamont-Achel 
staan er zowaar drie belangrijke gebouwen waar zij 
een hand in hadden: uniek in ons land!

Een standbeeld in Hamont-Achel is wellicht wat veel 
gevraagd. Maar aan een straat of plein dat verwijst 

naar deze familie mag er op korte termijn toch wel 
eens gedacht worden.

Pierre Cuypers werd geboren in Roermond op 16 mei 
1827 en overleed daar op 3 maart 1921. Ook zoon Jos 
(geboren in 1861) bracht zijn jeugd in Roermond door. 
Hij overleed in Meerssen op 20 januari 1949.

Vader Cuypers ontwierp in 1884 de abdijkerk van de 
Achelse Kluis en in 1912 (hij was toen 85 jaar!) de kapel 
van het Urselinenklooster, die pas na de oorlog afge-
werkt kon worden. Zoon Jos stond in de beginjaren 
van de twintigste eeuw dan weer in voor de bouw van 
de St.-Laurentiuskerk. 

Cupers en zoon realiseerden ook de kerk in Budel en 
Eindhoven, het Centraal Station en het Rijksmuseum 
in Amsterdam en de Sint-Antonius van Paduakerk 
in Brussel. Neogotische kerkgebouwen waren hun 
specialiteit.

uit de oude doos

In 1839 stichtte de congregatie van de Urselinen uit 
Tildonk een vestiging in Hamont. Het riante klooster 
kreeg de naam ‘Stalleke van Bethlehem’. De zusters  
zetten zich in voor onderwijs voor meisjes en orga-
niseerden een pensionaat, met vooral buitenlandse 
gasten, om zelfbedruipend te kunnen zijn.

Het klooster was een succes. Met een groeiend 
aantal nonnen en leerlingen was de bestaande kapel 
daarom al snel te klein. Na een fondsenwerving 
werd in 1913 de oude kapel gesloopt en vervangen 
door een grotere. De Nederlandse architect Pierre 
Cuypers stond in voor de plannen en de bouw en  
realiseerde een prachtig staaltje van neogotiek. 
Sinds het vertrek van de zusters uit het klooster 
stond de kapel leeg.

Bronnen:  
Documentatiecentrum 
Bussels Hamont-Achel, 
openbare publicaties en 
internet.



Vlaamse Regering wil vertrouwen, 
verbinden en vooruitgaan

De N-VA heeft het roer van de nieuwe Vlaamse Regering
stevig in handen. Een regering die een duidelijk en
krachtig antwoord wil bieden op de budgettaire en sociale
uitdagingen waar Vlaanderen voor staat. Een regering die
wil vertrouwen, verbinden en vooruitgaan. 

Geert Bourgeois, Vlaams minister-president: “Het Vlaamse
regeerakkoord stelt een echte verandering voorop. Een
kleine, slagvaardige overheid met minder overheidsbeslag,
minder regels en minder lasten en met meer ruimte voor
investeringen. We staan voor moeilijke budgettaire tijden.
Inspanningen zijn nodig, want deze Vlaamse Regering wil
haar begroting in evenwicht houden. Zo creëren we ruimte
om te investeren in onze economie én in de zorg.”

Terugsturen naar: N-VA, Koningsstraat 47 bus 6 in 1000 Brussel of faxen naar: 02 217 35 10
E: info@n-va.be   www.n-va.be
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Het volledige regeerakkoord 
vindt u op www.n-va.be

Philippe Muyters: Vlaams minister van Werk, Economie, Innovatie en Sport

Jan Peumans: voorzitter Vlaams Parlement

Liesbeth Homans: viceminister-president en Vlaams minister van Binnenlands Bestuur, Inburgering, Wonen, Gelijke Kansen en
Armoedebestrijding

Geert Bourgeois: minister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van Buitenlands Beleid en Onroerend Erfgoed

Ben Weyts: Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken, Vlaamse Rand, Toerisme en Dierenwelzijn
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Vlaamse Regering wil vertrouwen, 
verbinden en vooruitgaan

De N-VA heeft het roer van de nieuwe Vlaamse Regering
stevig in handen. Een regering die een duidelijk en
krachtig antwoord wil bieden op de budgettaire en sociale
uitdagingen waar Vlaanderen voor staat. Een regering die
wil vertrouwen, verbinden en vooruitgaan. 

Geert Bourgeois, Vlaams minister-president: “Het Vlaamse
regeerakkoord stelt een echte verandering voorop. Een
kleine, slagvaardige overheid met minder overheidsbeslag,
minder regels en minder lasten en met meer ruimte voor
investeringen. We staan voor moeilijke budgettaire tijden.
Inspanningen zijn nodig, want deze Vlaamse Regering wil
haar begroting in evenwicht houden. Zo creëren we ruimte
om te investeren in onze economie én in de zorg.”

Terugsturen naar: N-VA, Koningsstraat 47 bus 6 in 1000 Brussel of faxen naar: 02 217 35 10
E: info@n-va.be   www.n-va.be
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Het volledige regeerakkoord 
vindt u op www.n-va.be

Philippe Muyters: Vlaams minister van Werk, Economie, Innovatie en Sport

Jan Peumans: voorzitter Vlaams Parlement

Liesbeth Homans: viceminister-president en Vlaams minister van Binnenlands Bestuur, Inburgering, Wonen, Gelijke Kansen en
Armoedebestrijding

Geert Bourgeois: minister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van Buitenlands Beleid en Onroerend Erfgoed

Ben Weyts: Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken, Vlaamse Rand, Toerisme en Dierenwelzijn
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Doen wat 
we moeten 
doen
De kracht van
verandering is de 
motor van vooruitgang.

Zijn alle hervormingen die de federale regering en de Vlaamse regering doorvoeren aangenaam of gemakkelijk? 
Neen, dat steken we ook niet onder stoelen of banken. Maar ze zijn broodnodig.

De N-VA wil dat u later ook nog een pensioen zult hebben. Dat uw kinderen nog een sociaal vangnet hebben in 
moeilijke tijden. Dat de toekomst van uw kleinkinderen niet gehypothekeerd wordt door onbetaalbare schulden.

Deze regering heeft slechts één doel: onze welvaart verzekeren. Niet door sociale afbraak, zoals onze politieke 
tegenstanders en de vakbonden stellen, maar door sociale renovatie. 

We vragen inspanningen van werkenden én werkzoekenden, werknemers én werkgevers, ook van de grote 
vermogens. Maar alleen als we samen aan hetzelfde zeel trekken, met vereende kracht onze schouders onder de 
economie zetten, kunnen we orde op zaken stellen, jobs creëren. Daarmee verzekert u ieders welvaart en uw sociale 
zekerheid, vandaag en morgen. 

Daarom voeren we de grootste sanering ooit door. Dat vraagt een inspanning van iedere burger, dat klopt. 
Maar daar staat ook heel wat tegenover. De federale regering zorgt voor een ware trendbreuk:

Elke euro die we nemen, investeren we in u

We maken de overheid 
slanker en efficiënter 

We laten de 
belastingen dalen

We brengen de begroting 
in evenwicht in 2018

We pompen 3,6 miljard 
euro in de economie

€

2018


